
PROTOKÓŁ 
z XIII sesji Rady Gminy Biała Podlaska odbytej w dniu 20 grudnia 2007 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Białej Podlaskiej 
ul. Prosta 31 

Godzina rozpoczęcia: 1000                godzina zakończenia: 1230

Obradom przewodniczył: Dariusz Plażuk -  Przewodniczący Rady Gminy.

Protokolant: Krzysztof Kempka - Pracownik Urzędu Gminy. 

Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu. 

Osoby uczestniczące w sesji: 
1. Wiesław Panasiuk - Wójt Gminy.
2. Jerzy Adamski – Sekretarz Gminy.
3. Maria Klimiuk - Skarbnik Gminy. 
4. Grażyna Majewska – Dyrektor SAPO. 
5. Bożenna Pawlina- Maksymiuk – Dyrektor GOK.
6. Roman Metko – Dyrektor GZK.
7. Maria Żarska – Kierownik GOPS.
8. Waldemar Danieluk – Kierownik Referatu Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska.
9. Krzysztof Derlukiewicz – Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej.
10.Arkadiusz Bojczuk – Architekt.

Proponowany porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie quorum,
b) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia,
c) przyjęcie porządku obrad.

3. Zapytania i wolne wnioski Radnych.
4. Podjęcie  uchwały  Nr  XIII/96/2007  w sprawie  ustalenia  Regulaminu  udzielania  pomocy 

zdrowotnej  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  podstawowych,  gimnazjach,  dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Biała Podlaska, określający rodzaje świadczeń 
oraz warunki i sposób ich przyznawania.

5. Stanowisko w sprawie ustalenia minimalnych opłat za wynajem klubów i świetlic na terenie 
gminy Biała Podlaska.

6. Podjęcie  uchwały  Nr  XIII/97/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zasad  rozliczania 
świadczonych usług usuwania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych na terenie gminy 
Biała Podlaska.

7. Podjęcie uchwały Nr XIII/98/2007 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  w Gminie  Biała  Podlaska  z  uwzględnieniem 
uzależnień narkomanii na rok 2008.

8. Podjęcie uchwały Nr XIII/99/2007 w  sprawie uchwalenia budżetu gminy Biała Podlaska na 
rok 2008.

9. Podjęcie uchwały Nr XIII/100/2007 w sprawie zmian w budżecie gminy Biała Podlaska na 
rok 2007.

10. Sprawy bieżące.



11. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski Radnych.
12. Zamknięcie posiedzenia.

TREŚĆ PROTOKOŁU 
Ad. 1 
Dariusz Plażuk – Przewodniczący Rady Gminy otworzył XIII sesję Rady Gminy Biała Podlaska, 
przywitał Radnych, Wójta Gminy i gości przybyłych na sesję. 

Ad. 2 
a)  Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  stwierdził,  że  w  obradach  bierze  udział  14 
Radnych, co stanowi wymagane quorum.

b) Przewodniczący poinformował,  że protokół z poprzedniej  sesji  został  wyłożony do wglądu i 
złożył wniosek o jego przyjęcie. 

Wobec braku uwag i wniosków poddał go pod głosowanie: 
„za” 14  słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

c)  Przewodniczący przedstawił  proponowany porządek obrad,  a następnie  poprosił  o zgłaszanie 
uwag i wniosków.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków  Przewodniczący  złożył  wniosek  o  przyjęcie  proponowanego 
porządku obrad a następnie poddał go pod głosowanie:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. 

Ad. 3
Radny Tomasz Bylina zapytał czy w tym miesiącu zostanie ustawiony przystanek autobusowy w 
Julkowie.

Krzysztof  Derlukiewicz  –  Kierownik  Referatu  Inwestycji  i  Gospodarki  Przestrzennej 
poinformował, że przystanek zostanie ustawiony w najbliższym tygodniu.

Ad. 4
Grażyna  Majewska  –  Dyrektor  SAPO  poinformowała,  że  zgodnie  z  zapisami  ustawy  Karta 
Nauczyciela  Rada  Gminy  wydziela  środki  oraz  uchwala  regulamin  pomocy  zdrowotnej  dla 
nauczycieli. Proponowane środki w wysokości 0,3 % obowiązywały do chwili obecnej. Dodała, że 
w  skali  roku  będzie  to  kwota  12.800  zł  na  185  czynnych  zawodowo nauczycieli  i  prawie  70 
emerytów. 

Radny Tomasz Bylina zapytał ilu członków powinna liczyć komisja przyznająca środki w ramach 
pomocy zdrowotnej.

Dyrektor  SAPO  poinformowała,  że  komisja  nie  musi  istnieć  gdyż  odpowiedzialność  jest 
jednoosobowa. Dodała, że komisja powoływana jest aby jak najwięcej osób mogło przekazać swoją 
opinię w w/w sprawie. Nie istnieje uwarunkowanie ilościowe co do komisji. 



Radny Tomasz Bylina stwierdził, że jego zdaniem w zależności od sytuacji materialnej nauczyciela 
należałoby stworzyć przedział przyznawania środków.

Dyrektor SAPO oznajmiła, że przy ilości podań, która wpływa nie ma sensu tworzenia przedziału. 
Dodała, że przydzielane kwoty są bardzo niewielkie. Nadmieniła, że jej zdaniem zmniejszy się ilość 
składanych podań ze względu na uszczegółowienie przypadków przyznawania pomocy.

Radny Tomasz Bylina stwierdził, że ma wątpliwości co do leczenia stomatologicznego zapisanego 
w rodzajach pomocy.  Dodał,  że leczenie zębów nie jest chorobą,  która wymaga niezwłocznego 
leczenia.

Dyrektor  SAPO oznajmiła,  że  komisja  na  pewno zdecyduje  jakie  zabiegi  są  konieczniejsze  do 
leczenia. 

Radny Tomasz Bylina złożył wniosek o wyłączenie leczenia stomatologicznego z regulaminu.

Następnie Przewodniczący przedstawił wniosek Radnego Tomasza Byliny o wyłączenie leczenia 
stomatologicznego z omawianego regulaminu oraz poddał go pod głosowanie:
„za” 11 słownie: jedenaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 3 słownie: trzy
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w wniosek.

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr XIII/96/2007 w sprawie ustalenia Regulaminu udzielania pomocy zdrowotnej 
dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  podstawowych,  gimnazjach,  dla  których  organem 
prowadzącym jest Gmina Biała Podlaska, określający rodzaje świadczeń oraz warunki i sposób ich 
przyznawania, wraz z wprowadzoną poprawką:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.

Ad. 5
Bożenna Pawlina- Maksymiuk – Dyrektor GOK poinformowała, że będzie to jedynie stanowisko 
Rady  Gminy  w  sprawie  ustalenia  opłat  za  wynajem  klubów  oraz  świetlic  na  terenie  gminy. 
Stanowisko  to  będzie  pomocne  w  podjęciu  przez  Wójta  Gminy  decyzji  w  w/w  sprawie. 
Przedstawiono Radnym propozycję po wykonanej analizie kosztów w poszczególnych placówkach. 
Dodała,  że  w  skład  kosztów  placówek  wchodzą  między  innymi  koszty  ogrzewania,  energii 
elektrycznej,  utrzymania czystości.  Oprócz analizy cenowej przeprowadzono analizę w gminach 
ościennych.  Poprosiła  o  ustosunkowanie  się  Radnych  do  przedstawionych  cen.  Ceny  wynajmu 
zostały zróżnicowane w zależności od standardu placówek. 

Roman  Metko  –  Dyrektor  GZK  poinformował  o  cenach  wynajmu  świetlic  w  poszczególnych 
miejscowościach gminnych. Dodał, że koszty utrzymania obiektów wzrastają w związku z czym 
koniecznym jest podwyższenie cen za wynajem. Nadmienił, że nie przewiduje się wynajmu świetlic 
na organizację zabaw komercyjnych, które przynoszą dochody. 

Dyrektor  GOK  poinformowała,  że  wszystkie  wieczory  andrzejkowe  bądź  sylwestrowe 
organizowane są w zakresie statutowym GOK. Dodała, że za takie imprezy nie są pobierane opłaty. 

Radna Urszula Nowicka zapytała dlaczego mieszkańcy Sitnika i Perkowic muszą płacić znacznie 



więcej za wynajem świetlic niż w innych miejscowościach. Dodała, że powinno się zawrzeć zapis 
dotyczący wynajmu obiektu na komunię bądź tzw. trzydziesty dzień.

Dyrektor GOK oznajmiła, że w w/w miejscowościach świetlice są o wyższym standardzie.

Wójt  Gminy  –  Wiesław  Panasiuk  oznajmił,  że  w  dniu  dzisiejszym  Rada  Gminy  podejmie 
stanowisko  w  omawianej  sprawie.  Dodał,  że  jest  to  forma  konsultacji  z  Radnymi.  Podzielił 
stanowisko  Radnej  Urszuli  Nowickiej  w  sprawie  nieróżnicowania  cen  za  wynajem  świetlic. 
Zaproponował aby w § 1 dopisać punkt 4 informujący o wynajmie obiektów na komunie i inne tego 
typu imprezy. Należałoby także umieścić w zarządzeniu zapis informujący o tym, że mieszkańcom 
danej  miejscowości  pracującym  społecznie  na  rzecz  swojego  środowiska  np.  Sołtysi,  Radni, 
Strażacy,  członkowie  zespołów  śpiewaczych  wprowadza  się  bonifikatę  w  wysokości  30  % od 
kwoty zaproponowanej. 

Radny Tomasz Bylina zaproponował aby nie różnicować poszczególnych obiektów w zależności od 
cen oraz umieścić zapis o opłatach za imprezy komercyjne typu wesela, dyskoteki itp. 

Wójt  Gminy oznajmił,  że  Rada Gminy zajmuje się  tym tematem gdyż  na jednej  z  sesji  padło 
stwierdzenie o zbyt niskich opłatach za wynajem w/w lokali w stosunku do ponoszonych kosztów.

Dyrektor  GOK  oznajmiła,  że  koszty  utrzymania  placówek  po  wykonaniu  remontów  znacznie 
wzrosły.  Dodała,  że  proponuje  się  minimalne  stawki  w stosunku do  stworzonych  w obiektach 
warunków. 

Wiceprzewodnicząca – Agnieszka Sęczyk stwierdziła, że należy zróżnicować stawki w zależności 
od rodzaju imprezy. Dodała, że koszty różnicują się w zależności od wielkości imprezy. Zależałoby 
jej  aby świetlica  w Sitniku wykorzystywana  była  również do takich  celów.  Niebezpieczeństwo 
zdewastowania  sali  np.  przy komuniach  czy innych  niewielkich  imprezach  jest  minimalne  a  w 
związku z tym poprosiła o zmniejszenie stawek za wynajem lokali  na takiego rodzaju imprezy. 
Poprosiła także o zmniejszenie stawki za wynajem świetlicy w Sitniku do 500,00 złotych netto. 

Radny Tomasz Bylina zaproponował aby obniżyć stawki w lokalach o podwyższonym standardzie 
ze względu na to, iż im więcej ludzi będzie korzystało z wynajmu tym więcej środków będzie 
wpływało do budżetu gminy. Zapytał czy istnieje możliwość wynajmu „Zielonej Szkoły” w ramach 
w/w imprez.

Dyrektor SAPO oznajmiła, że „Zielona Szkoła” jest innym rodzajem obiektu niż klub kultury. Jest 
ona przeznaczona dla dzieci na wyjazdy edukacyjne. Nie jest to lokal przeznaczony na wesela lub 
inne imprezy. 

Przewodniczący oznajmił,  że zaproponowano zmniejszenie kwoty za wynajem z 700 złotych na 
500 złotych. Dodał, że należałoby rozważyć taką propozycję oraz doprecyzować zapis dotyczący 
komunii i tzw. trzydziestego dnia.

Radny Adam Darecki stwierdził,  że jest  za tym aby nie różnicować kwot.  Zapytał  dlaczego za 
niektóre świetlice należy odprowadzić podatek VAT.

Dyrektor GZK oznajmił, że VAT są to pieniądze należne dla budżetu państwa. Dodał, że GOK nie 
jest płatnikiem VAT, natomiast GZK jest.

Przewodniczący stwierdził, że aby nie było różnic w opłatach za wynajem poszczególnych świetlic 
należy zrównoważyć kwoty tak aby nie było różnicy między kwotą brutto i kwotą netto za wynajem 



lokalu. 

Dyrektor  GZK stwierdził,  że mogą istnieć trudności w przypadku naliczania  ceny brutto i ceny 
netto podwyższonej do stawki jaką otrzyma się przy cenie brutto.

Przewodniczący zaproponował aby w obiektach gdzie naliczany jest podatek ustalić stawkę 500 
złotych + podatek VAT, natomiast  w przypadku obiektów gdzie nie nalicza się podatku ustalić 
stawkę 610 złotych aby wyrównać obie kwoty. 

Radny  Krzysztof  Borsuk  zaproponował  wprowadzenie  stawek  za  wynajem  w  wysokości  500 
złotych netto w Perkowicach i Sitniku, w pozostałych świetlicach 400 złotych + VAT.

Radny Adam Darecki stwierdził,  że ceny zostaną wprowadzone zarządzeniem Wójta Gminy,  w 
związku z czym należy zakończyć dyskusję na w/w temat.

Wójt  Gminy  oznajmił,  że  konsultacja  z  Radnymi  wniesie  określone  propozycje.  Dodał,  że 
zarządzenie będzie poparte propozycjami Radnych. Przychyla się do propozycji nieróżnicowania 
opłat za wynajem poszczególnych świetlic. Przychyla się do tego aby wprowadzić opłaty w Sitniku 
i Perkowicach dla mieszkańców w wysokości 610 złotych, dla zamiejscowych 1000 złotych. Dla 
świetlic  w  Sławacinku  Starym,  Hrudzie  i  Sworach  500  złotych  +  VAT.  Poza  tym  należy 
wprowadzić do zarządzenia punkt informujący o wynajmie lokali na imprezy okolicznościowe tj. 
komunie, trzydziesty dzień, jubileusze w wysokości 250 złotych. Podziękował Radnym za pomoc w 
ustaleniu opłat. 

Ad. 6
Dyrektor GZK poinformował, że podjęcie tej uchwały podyktowane jest faktem, iż od 1 stycznia 
2008  roku  zostanie  zamknięte  składowisko  odpadów komunalnych  w  Kaliłowie.  Odpady  będą 
wywożone na nowe składowisko w Białce. Dodał, że w związku z tym opłaty ponoszone przez 
gminę wzrosną kilkakrotnie.  Aby pokryć koszty wzrostu cen należy podnieść ceny wywozu od 
osób indywidualnych. Nadmienił, że gmina w dalszym ciągu może dotować wywóz nieczystości 
stałych.  Dodał,  że  wzrost  opłat  za  wywóz  nieczystości  stałych  może  spowodować  większe 
zaśmiecanie  lasów.  Jednakże  jest  to  zabieg  konieczny.  Zaproponował  wzrost  opłaty  za  wywóz 
pojemnika z 5 na 10 złotych, worka foliowego z 3 na 6 złotych, natomiast dużego pojemnika z 30 
na 60 złotych. Oznajmił, że na terenie miasta obowiązują znacznie wyższe stawki. 

Przewodniczący stwierdził, że jeżeli od razu podwyższy się stawkę o 100 % ukaże się ludzi, którzy 
korzystali z wywozu nieczystości, nie zaśmiecali okolicy. Wprowadzenie wzrostu stawki o 50 % 
pozwoli na stopniowe przygotowanie mieszkańców do nowych cen.

Radny Tomasz  Bylina  stwierdził,  że  nie  należy wprowadzać  opłaty w wysokości  6  złotych  za 
worek  foliowe ze  względu na  to,  iż  do pojemnika  można  załadować  dwa,  trzy  worki  foliowe. 
Zaproponował wprowadzenie opłaty za wywóz worka na poziomie 3 złotych.

Dyrektor GZK oznajmił, że często słyszy na podczas prac Rady Gminy o zbyt małych środkach 
przeznaczanych na inwestycje w gminie. Należy zastanowić się czy pieniądze chce się przeznaczyć 
na inwestycje czy na dotacje za wywóz śmieci. Dodał, że z perspektywy wielu krajów „radykalne 
cięcia są bolesne ale skuteczne”. 

Przewodniczący zaproponował wprowadzenie opłaty za wywóz pojemnika na poziomie 8 złotych, 
natomiast worka na poziomie 3 złotych, duży pojemnik pozostawić  na poziomie 50 złotych. Złożył 
wniosek w w/w sprawie. 



Radny Krzysztof Borsuk zaproponował wprowadzenie stawki na poziomie 60 złotych za wywóz 
pojemnika dużego. Dodał, że duże pojemniki usytuowane są przy stacjach paliw, firmach itp.

Wobec braku dalszych uwag i wniosku Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek w sprawie 
wprowadzenia w/w opłat za wywóz nieczystości stałych:
„za” 12 słownie: dwanaście 
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 2 słownie: dwa
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w wniosek.

Następnie  wobec  braku  dalszych  uwag  i  wniosków  Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod 
głosowanie projekt uchwały  Nr XIII/97/2007 zmieniającej uchwałę w sprawie zasad rozliczania 
świadczonych usług usuwania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych na terenie gminy Biała 
Podlaska, z wprowadzonymi zmianami:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.

Ad. 7
Maria  Żarska  –  Kierownik  GOPS  poinformowała,  że  Rada  Gminy  corocznie  ma  obowiązek 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Uchwała 
zawiera dwa załączniki. Pierwszy z nich to program gminnej komisji, natomiast drugi to roczny 
plan  wydatków  komisji.  Dodała,  że  na  2008  rok  zaplanowano  kwotę  60.000  złotych  z 
przeznaczeniem na działalność komisji. 

Następnie wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał pod głosowanie 
projekt  uchwały  Nr  XIII/98/2007  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Biała Podlaska z uwzględnieniem uzależnień 
narkomanii na rok 2008:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.

Następnie Przewodniczący ogłosił 20 minutową przerwę. Po przerwie wznowił obrady.

Ad. 8
Wójt  Gminy poinformował  zebranych,  że  projekt  budżetu  gminy został  opracowany zgodnie  z 
przyjętymi wskaźnikami w 2007 roku oraz planowanym średnim poziomem cen towarów i usług 
zwiększonym  o  procent  inflacji.  Projekt  złożono  w  ustawowym  terminie  w  Regionalnej  Izbie 
Obrachunkowej wraz z załącznikami i częścią opisową. RIO wydała pozytywną opinię o projekcie 
budżetu, nie kwestionując jego zapisów. Następnym krokiem było przekazanie projektu budżetu 
Przewodniczącemu oraz wszystkim Radnym, celem zapoznania. Budżet gminy wydaje się być dużą 
sumą pieniędzy do podziału.  Budżet został już omówiony na poszczególnych komisjach stałych 
Rady Gminy. Zostały tam rozważone wszystkie propozycje wraz z wyborem określonej kolejności 
zadań jako priorytetowe na 2008 rok. Rada Gminy określiła wszystkie opłaty i podatki na rok 2008. 
Poinformował  o  kwocie  budżetu  oraz  dochodach  i  jego  wydatkach.  Dodał,  że  Komisja 
Infrastruktury Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisja Spraw Społecznych oceniła budżet 
pozytywnie, bez poprawek i skierowały go pod obrady Rady Gminy. Komisja Budżetu, Finansów i 
Promocji  Gminy,  po przeprowadzeniu dyskusji  także pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu, 
wnioskując  jednak  o  rozszerzenie  zadań  inwestycyjnych  o  budowę  50  sztuk  przydomowych 



oczyszczalni ścieków, budowę wodociągu w Ciciborze Dużym, kontynuację budowy chodnika w 
Woskrzenicach  Dużych  oraz  budowę drogi  w Wólce  Plebańskiej.  W inwestycjach  wieloletnich 
planuje się także zwiększenie środków na budowę wodociągu w Holi, wodociągu Sławacinek Stary 
– Styrzyniec,  podłączając  do niego prawą stronę Sławacinka Nowego.  Planuje  się  także  środki 
unijne  na  budowę  drogi  w  Rakowiskach.  Po  konsultacjach  z  ekspertami  wywnioskowano,  że 
wniosek ma większe szanse na uzyskanie  dofinansowania  gdy zadanie  wykona się  całościowo. 
Podczas posiedzenia Komisji Budżetu Finansów i Promocji Gminy poproszono o wskazanie źródeł 
finansowania  zaproponowanych  inwestycji.  Jako  źródło  finansowania  wskazano  zaciągnięcie 
kredytu. Dodał, że kredyty, które zaciąga Urząd Gminy są zwykle krótkoterminowe oraz dość nisko 
oprocentowane. Nadmienił, że w 2008 roku Urząd Gminy będzie starał się o preferencyjne kredyty 
na określone zadania. Nie jest wstydem zaciąganie kredytu na rozwój inwestycyjny. Stwierdził, że 
znaczącą pozycją budżetu gminy jest oświata, a w tym dowożenie uczniów do szkół, dotacja do 
przedszkoli  miejskich,  z których korzystają dzieci  z terenu gminy.  Kolejną znaczącą pozycją w 
budżecie  gminy jest  pomoc społeczna,  oświetlenie  uliczne,  działalność GOK, działalność  GZK. 
Dodał, że na terenie gminy można zauważyć znaczny wzrost poziomu inwestycji.  W związku z 
powyższym koniecznym było ustalenie priorytetów inwestycyjnych, do których zaliczono budowę 
wodociągów. Nadmienił, że dużo do zrobienia jest w dziedzinie budowy kanalizacji. Inwestycje te 
wspierane są poprzez budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. Budżet powiązany z chęcią 
pozyskania środków unijnych jest budżetem rozwojowym. Wszystkie potrzeby i postulaty zostały 
szczegółowo przeanalizowane, jednakże ze względu na szczupłość środków budżetowych niektóre 
zadania będą dopiero zapisane w budżecie na kolejny rok. Wyraził nadzieję, że w ciągu roku do 
budżetu będą wprowadzane nowe zadania, w miarę możliwości pozyskania środków z zewnątrz. Na 
zakończenie  poprosił  o  zatwierdzenie  budżetu  gminy  na  rok  2008  wraz  z  omówionymi 
poprawkami. 

Sekretarz  Gminy przedstawił  opinię  RIO w sprawie  zaopiniowania  przedłożonego  przez  Wójta 
Gminy  Biała  Podlaska  projektu  budżetu.  Stwierdził  m.in,  że  skład  orzekający  RIO postanowił 
pozytywnie zaopiniować przedłożony przez Wójta projekt budżetu.

Wiceprzewodnicząca stwierdziła, że w projekcie budżetu nie odnalazła zadań, o które wnioskowała. 
Dodała, że priorytetem dla niej jest m.in. budowa drogi do mieszkańców, do których jest bardzo 
trudno dotrzeć, szczególnie w okresie od późnej jesieni do wiosny. Nadmieniła, że chciałaby aby 
budowa drogi została chociażby rozpoczęta aby mieć nadzieję na kontynuację jej w przyszłości. 
Poinformowała,  że  wnioskowała  o  budowę  drogi  Rakowiska  –  Sitnik  oraz  o  budowę  drogi 
powiatowej. 

Radny Józef Kasprowicz poprosił  o szczegóły w sprawie budowy wodociągu w Woskrzenicach 
Dużych. Stwierdził, że na kolejny rok zaplanowano kwotę 125.000 złotych z przeznaczeniem na 
samochód strażacki.  W roku bieżącym zakupiono go znacznie taniej.  Poprosił o wyjaśnienie tej 
kwestii.

Wójt Gminy stwierdził, że ze względu na szczupłość środków należy w ten sposób konstruować 
budżet  gminy  aby  zadowolić  wszystkich.  W miejscowości  Sitnik  i  Łukowce  nie  zaplanowano 
dużych  inwestycji  ze  względu  na  to,  że  zostały  one  wykonane  tam  wcześniej.  Dodał,  że 
wybudowano tam wodociąg, zmodernizowano klub kultury, wyremontowano szkołę. Droga Sitnik 
– Rakowiska nie jest drogą niezbędną. Dojazd do Sitnika zapewniony jest drogą utwardzoną. Nie 
można budować drogi przez las (Sitnik – Rakowiska) gdyż nie będzie zachowane bezpieczeństwo 
przejazdu przez Rakowiska, gdzie powstało duże osiedle mieszkaniowe. Droga przez miejscowość 
jest  bardzo  zatłoczona,  co  pociąga  za  sobą  zły  stan  bezpieczeństwa  przejazdu.  Brak  jest  tam 
odpowiedniej  jezdni  oraz  chodnika.  Na  osiedlu  konieczne  jest  zapewnienie  odpowiedniej 
infrastruktury. Rozpocząć poprawę bezpieczeństwa należy od budowy drogi 3,5 km do lasu oraz 
następnie budowy drogi przez las do Sitnika. Odnośnie budowy drogi powiatowej stwierdził,  że 



priorytetem  dla  gminy  jest  budowa  dróg  gminnych,  których  jest  dużo.  Dodał,  że  zadaniem 
Starostwa jest budowa dróg powiatowych. Gmina może jedynie włączyć się w taką budowę. W 
sprawie  zapytania  Radnego  Józefa  Kasprowicza  stwierdził,  że  będzie  to  kontynuacja  budowy 
wodociągu w Woskrzenicach Dużych od trasy krajowej przez tereny budowlane do Woskrzenic 
Dużych. W sprawie zakupu samochodu strażackiego oznajmił, że ochrona przeciwpożarowa należy 
do zadań własnych gminy, co wykonywane jest przez jednostki OSP. Na terenie gminy znajduje się 
13 jednostek, z których 7 posiada samochody. Dodał, że są one bardzo wyeksploatowane. Próbuje 
się  zmienić  ten  stan  rzeczy.  Gminę  nie  stać  na  zakup  nowych  samochodów.  Wymianę  taboru 
planuje się dokonać poprzez zakup używanego sprzętu. W ubiegłym roku zakupiono samochód za 
83.000 złotych. Obecnie za taką sumę samochodu nie da się zakupić dlatego przeznaczono większą 
kwotę  na  zakup samochodu  dla  OSP w Hrudzie.  Nadmienił,  że  jednostka  ta  zrzeszona  jest  w 
krajowym systemie ratowniczo – gaśniczym. 

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr XIII/99/2007  w sprawie uchwalenia budżetu gminy Biała  Podlaska na rok 
2008:
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 1 słownie: jeden
Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w uchwałę.

Ad. 9
Projekt uchwały omówiła  Maria  Klimiuk – Skarbnik Gminy.  Stwierdziła,  że  strona dochodowa 
budżetu  została  zwiększona  m.in.  o  środki  dotyczące  zmiany  planu  subwencji  oświatowej  tj. 
odprawy  emerytalne  dla  nauczycieli.  Ponadto:  zwiększono  wydatki  na  budowę  wodociągu  w 
Czosnówce, zmniejszono wydatki na budowę sieci wodno – kanalizacyjnej w Sławacinku Starym, 
zmniejszono wydatki na budowę węzła wodociągowego w Grabanowie, zmniejszono wydatki na 
budowę hydroforni oraz modernizację oczyszczalni ścieków w Worońcu, zwiększono wydatki na 
składkę  dla  Izb  Rolniczych,  zwiększono  wydatki  dla  GZK,  dokonano  przesunięcia  kwoty  z 
bieżącego  utrzymania  dróg  na  drogowe  zadania  inwestycyjne,  dokonano  przesunięć  w  dziale 
gospodarki  komunalnej,  dokonano  korekty  planu  funduszu  świadczeń  socjalnych,  zmniejszono 
rezerwę  budżetową,  zwiększono  dotację  dla  samorządu  miasta,  dokonano  zmian  w  planie 
wydatkowania na gimnazja gminne, przesunięto środki na dowożenie uczniów do szkół, dokonano 
zmian w środkach na zadania przeciwdziałania alkoholizmowi, zmniejszono planowane wydatki na 
budowę oświetlenia ulic w Sławacinku Nowym. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr XIII/100/2007  w sprawie zmian w budżecie gminy Biała Podlaska na rok 2007:
„za” 12 słownie: dwanaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało udziału 
w głosowaniu.

Ad. 10
Arkadiusz Bojczuk – Architekt poinformował, że podczas spotkania przedstawi zebranym wyniki 
analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym gminy Biała Podlaska. Oznajmił,  że analizie 
poddane  zostało  studium  uwarunkowań  kierunku  zagospodarowania  przestrzennego  uchwalone 
przez Radę Gminy oraz obowiązujące plany zagospodarowania przestrzennego. Dodał, że takich 
planów  na  terenie  gminy  jest  51.  Nadmienił,  że  w  chwili  obecnej  plan  zagospodarowania 
przestrzennego musi być zgodny ze studium. Wszelkie rozszerzenia lub zmiany planu muszą być 
zgodne ze studium. Poinformował o terenach inwestycyjnych znajdujących się na terenie gminy 



Biała Podlaska oraz terenach, które należałoby skomunikować. Oznajmił,  że obecne studium nie 
spełnia  wielu  obowiązujących  obecnie  wymogów.  Są  też  duże  rozbieżności  między  studium a 
planami.  Dodał,  że  nasuwa  się  jednoznaczny  wniosek  iż  studium  należy  zmienić  w  całości. 
Poinformował  o  wnioskach  osób  o  wprowadzenie  zmian  do  planu  zagospodarowania 
przestrzennego gminy w poszczególnych miejscowościach. 

Wójt  Gminy  stwierdził,  że  rozpoczęły  się  prace  nad  zmianą  planu  zagospodarowania 
przestrzennego gminy. Przed rozpoczęciem prac przeprowadzona została analiza, po której nastąpi 
podjęcie uchwały Rady Gminy o postanowieniach w stosunku do studium. Oznajmił, że z analizy 
wynika wniosek, że studium nie pokrywa się z planami miejscowymi. W związku z czym studium 
należy wykonać na nowo. Na najbliższej sesji zostanie przedstawiony projekt uchwały dotyczący 
przystąpieniu do opracowania nowego studium. Następnym krokiem będzie podjęcie  uchwały o 
zmianie planu zagospodarowania przestrzennego gminy. Plan będzie podlegał wyłożeniu do wglądu 
oraz  konsultacjom  społecznym.  Dodał,  że  w  nowym  planie  powinny  znaleźć  się  tereny  pod 
inwestycje. 

Ad. 11
Odpowiedzi  na  zapytania  i  wolne wnioski  Radnych  zostały udzielone  na bieżąco  w punkcie  3 
porządku obrad.

Ad. 12
Wobec braku dalszych uwag i wniosków oraz w związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia 
Przewodniczący podziękował wszystkim za udział po czym zamknął XIII sesję Rady Gminy Biała 
Podlaska V kadencji.

Na tym protokół zakończono. 

...............................................................
                (podpis protokolanta) 

Załączniki: 
a) Lista obecności. 
b) Podjęte uchwały. 

Protokół został przyjęty następującą liczbą głosów: 

„za”   .................................... słownie: .......................................... 
„przeciw”   .................................... słownie: .......................................... 
„wstrzymujących się”   .................................... słownie: .......................................... 

............................................................ 
(podpis Przewodniczącego)


	Ad. 2 
	Ad. 3

